
Houten, 16 juni 2014 
  
Geachte voorzitter en leden van de commissie MME, 
  
Graag wil ik van de behandeling van het mobiliteitsplan in uw commissie 
gebruikmaken om de volgende drie punten onder uw aandacht te brengen: de 
uitvoering van met name uw fietsbeleid, de aansluiting op het landelijk fietsnetwerk 
en een aandachtspunt bij Vechten.  
  
Punt 1 
Het nieuwe mobiliteitsplan van de provincie besteedt gelukkig aandacht aan de 
optimalisatie van het provinciale fietsverkeer. Met ca 19 miljoen bruikbare fietsen 
tegenover ca 10 miljoen motorvoertuigen in heel Nederland lijkt het mij logisch om 
ook voor de provincie Utrecht ruim aandacht te besteden aan het faciliteren van de 
fiets: hij neemt minder plaats in, vervuilt niet, gaat lang mee en is gezond. Bovendien 
neemt de actieradius en dus de inzet voor woon-werkverkeer met de komst van de 
elektrische fiets toe.  
Ik wil daarom ook uw speciale aandacht vragen voor de uitvoering van het beleid. 
Daarbij worden soms minder gelukkige keuzes gemaakt. Neem het voorbeeld van 
het fietspad over de ventweg langs de N237 tussen De Bilt en Utrecht. Dat lijkt 
bedacht door mensen die volgens mij niet vaak op de fiets zitten. Een rare scherpe 
bocht, een versmalling met bovendien een hinderlijk breed obstakel en stoplichten op 
een plek waar alleen de fietser er last van heeft want er is bijna geen kruisend 
verkeer. Kan dat niet anders?  
Ik weet dat gemeenten er een gewoonte van maken bewoners als 
ervaringsdeskundigen te betrekken bij het maken van plannen voor wijken en 
woningen zoals een Seniorenraad en een Fietsersbond. Waarom zou u dat niet doen 
met bijvoorbeeld provinciale fietsroutes? Er zijn goede belangenorganisaties zoals de 
Fietsersbond met grote deskundigheid die volgens mij staan te springen om u te 
adviseren.  
Twee voorbeelden: 
  
Voorbeeld 1. In de stad Utrecht speelde de herziening van de verkeersregeling op de 
Lucasbrug ter hoogte van de Stadsschouwburg. Een suggestie vanuit de 
Fietsersbond heeft ervoor gezorgd dat de gemeente samen met deze organisatie 
nog eens is gaan nadenken, waarna er een uitwerking is gemaakt in de vorm van 
een aanpassing van de fasevolgorde van de verkeerslichten. Dat heeft geleid tot een 
forse afname van de wachttijd voor verschillende groepen weggebruikers, waaronder 
de fietsers. En algemeen is bekend dat een te grote wachttijd leidt tot riskant gedrag 
van weggebruikers. 
  
Voorbeeld 2. Langs de Kanaalweg in Utrecht zijn er met hulp van de Fietsersbond 
praktische zaken in de inrichting opgenomen die de veiligheid en het comfort 
verhogen. 
  
Ik heb in het algemeen de indruk dat veiligheid (en comfort) anders dan bij 
autoverkeer wat minder aandacht krijgt bij de uitwerking van fietsmaatregelen en juist 
ervaringskundigen kunnen meedenken. Misschien zijn er twijfels daarbij omdat zulke  
belangengroeperingen een fanatieke reputatie hebben maar daar kan je ook mee 
leren omgaan.  



En heus, zij zien ook in dat er soms met het oog op de beperkte middelen 
compromissen moeten worden gesloten en keuzes moeten worden gemaakt, maar 
zij zijn ook uw waakhond die onpraktische en soms dure ideeën kan tegenhouden. 
De fietser heeft van nature de voorkeur voor de minst ingrijpende maatregel. Zijn 
vroegtijdige inbreng leidt verder tot frisse inzichten en, niet te vergeten, draagvlak.  
Maak gebruik van zulke kennis, zodat gemeenschapsgeld ook daadwerkelijk beter 
wordt gebruikt. 
  
Punt 2: Fietsroutes eindigen niet bij de provinciegrens. Vergeet daarom niet om aan 
te sluiten bij fietsroutes van omliggende provincies, om zo te komen tot een landelijk 
netwerk. 
  
Punt 3 
Mijn laatste punt is meer een vraag: De Achterdijk tussen fort Vechten en de 
Rijsbruggerweg (Vechten) is volgens mij niet meegenomen in het voorgenomen 
netwerk van de provincie voor vrijliggende fietspaden. En de tunnel onder de A12 is 
ook nog steeds een knelpunt. Volgens mij een favoriete fietsroute met alleen 
fietsstroken nu.  Heeft dat een reden? Is optimalisatie nog mogelijk en kan die  
wellicht nog worden meegenomen? 
  
Concreet verzoek ik GS daarom: 
1. ervaringsdeskundigen vanaf het begin bij de voorbereiding van fietsmaatregelen te 
betrekken; 
2. rekening te houden met de aansluiting van het provinciale fietsnet op het landelijke 
net;  
3. de Achterdijk en de tunnel bij Vechten nog eens onder de loep te nemen.  
  
Ik dank u voor uw aandacht. 
  
Thijs Herngreen 
  
 


